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ROK 2008 



UDALOSŤ CELOŠTÁTNEHO CHARAKTERU 

Rok 2008 bol prípravným rokom vstupu Slovenskej republiky do EUROZÓNY – prípravou na 

novú finančnú menu EURO a rozlúčku s našou Slovenskou korunou.  

PRÍPRAVY NA NOVÚ FINANČNÚ MENU 

 Národná banka Slovenska spoločne s Európskou centrálnou bankou vydala leták, ktorý bol 

doručený do domácností s cieľom predstaviť novú menu, taktiež Eurokalkulačku a konverznú 

kartu na prepočet novej meny.  

Od augusta 2008 až do konca roka 2009 musia byť všetky ceny zobrazené v korunách aj 

v eurách. Prepočítavajú sa konverzným kurzom 1 € = 30,126 Sk. Duálne (dvojako) sa zobrazujú 

cenovky v obchodoch, súčty na pokladničných blokoch v obchodoch, konečné výpisy z účtov 

občanov v domácej mene. V niektorých prípadoch stačí, keď sú dvojaké ceny uvedené na 

viditeľných miestach v ľahko prístupných duálnych cenníkoch (napr. nemocnice, čerpacie 

stanice, lekárne, katalógy, organizácie s päť a menej zamestnancami...). Do konca roka 2008 

boli ceny v eurách iba informatívne. Obchody v tomto roku neboli povinné predávať za eurá 

a v prípade platby v eurách mohli použiť trhový kurz. Konverzný kurz je účinný od 1.1.2009. 

V obchodoch aj na trhu boli v ponuke aj euro peňaženky, ktoré skôr vyvolávali obavy 

z používania euromincí.  

ZAUJÍMAVOSTI Z MATRIKY 

Aké zmeny zaznamenala naša matrika? Počas roka sa narodilo šesť detí, z toho štyria chlapci 

Matej, Samuel, Roman a Matej a dve dievčatá Lujza a Nina. Prvý z nich prišiel na svet Matej 

Pavlorek. 

Zomrelo 18 obyvateľov, Štefan Pikna, Alojz Uhrovič, Ján Škorec, Mária Hildebrandová, 

Margita Hradská, Pavol Bobek, Jozef Kotvas, Pavel Lenghart, Štefan Králik, Ladislav Ďuriš, 

Rozália Danišová, Antónia Šulecová, Štefan Vosátko, Melánia Náhliková, Ján Braniš, 

František Kalivoda, Mária Švandová, , Michal Filko.  

Manželstvo uzatvorilo 10 párov, z toho sobáš v obci bol len jeden a to cirkevný.  

Prisťahovalo sa na trvalý pobyt 45 obyvateľov, z toho na nové bytovky 25, na prechodný pobyt 

25, z toho na bytovky 10 obyvateľov. Prisťahovali sa k nám občania napr. z Michaloviec, 

Brezna, Košíc, Malaciek, Banskej Bystrice, Kežmarku, Stropkova.  

Pribudli nové priezviská napr. Kaščo, Kurek, Halenárová, Holubová, Palečko, Slebodník, 

Martoš, Štirbová, Martišovič, Dömény, Nádašská, Ťažký, Kozmel, Vadász, Tundér, Pribila, 

Školková, Slíž, Gallo, Špirková.  

Doposiaľ sme nemali krstné mená Diana, Ivica, Lujza, Oksana, Zoroslav – matrika sa obohatila.  

Z obce sa odsťahovalo 18 občanov.  

Najstarší občania zostali Františka Baková 94 ročná, Mária Šturdíková 94 ročná a z mužov 

Jozef Kalivoda 85 ročný. Podľa evidencie prím v obci vedú ženy.  

Vekové zloženie obyvateľov k 31.12.2008: 

Do 18 rokov 210, z toho 110 chlapcov a 100 dievčat. Od 18 do 60 rokov 735, z toho 375 mužov 

a 360 žien. Nad 60 rokov 222, z toho 83 mužov a 139 žien.  

 



OBECNÝ ÚRAD 

Zmena v komisii OZ 

V Obecnom zastupiteľstve nastala zmena v stavebnej komisii. Na vlastnú žiadosť p. Mariána 

Miškolciho bolo zrušené jeho členstvo v stavebnej komisii.  

VÝSLEDKY HOSPODÁRENIA 

Výsledky celoročného hospodárenia obce za rok 2007 schválilo OZ bez výhrad, tak ako ich 

predložila p. Hermanská. Zúčtovanie výsledku hospodárenia za rok 2007 vo výške 

7 498 597,00 Sk nasledovne: 10 % do rezervného fondu 749 859,70 Sk a 6 748 737,30 Sk 

prevod do účelového fondu. Hlavná kontrolórka Viera Krajčírová predložila svoje stanovisko 

k záverečnému účtu, vykonala kontrolu čerpania pridelených finančných prostriedkov 

z rozpočtu obce na činnosť TJ Vlčkovce v roku 2007, pravidelne predkladala správy 

o vykonaných kontrolách. Nezávislý audítor Ing. Marta Serenčéšová overila ročnú uzávierku 

ako pravdivý a objektívny pohľad na finančnú situáciu obce.  

Zmeny v rozpočte 2008  

OZ schválilo zmenu v rozpočte na rok 2008 v položkách TJ znížiť o 17 500 Sk, Zväz zdravotne 

postihnutých navýšiť o 2 000 Sk, ZŠ navýšiť o 15 500 Sk. Z fondu rezerv Trnavského 

samosprávneho kraja bolo venovaných 20 000 Sk na financovanie 60. výročia MŠ a 80. výročia 

ZŠ, zvyšok do výšky 50 000 Sk bolo dané z rozpočtu obce. Za rekonštrukčné práce na byte 

v hospodárskej budove TJ bola preplatená faktúra pre Ing. Bachratého vo výške 305 274 Sk. 

Za dopravu dorastencov na sústredenie bola preplatená faktúra vo výške 20 000 Sk firme 

nákladná doprava Rudolf Kocmál.  

Pre Domov dôchodcov v Križovanoch nad Dudváhom bolo odsúhlasené poskytovanie 

vianočného finančného daru 1 000 Sk na osobu, len ak bol pôvodne občanom našej obce.  

Pre ZŠ bolo schválené mesačné poskytovanie preddavku na originálne kompetencie vo výške 

180 000 Sk.  

Pre plánovanú rekonštrukciu kinosály OcÚ bola schválená komisia na otváranie obálok 

a vyhodnotenie ponúk v zložení Ing. Siváková Katarína, Ing. Šimeková Marta, Ing. Klačová 

Sabína, Ing. Uhrovič Peter, Mgr. Caban Andrej.  

Rekonštrukcia Obecného úradu 

V závere roka mala byť ukončená rekonštrukcia budovy OcÚ. Naša stará budova bola zateplená 

s novou fasádou (už bez nápisu Kultúrny dom), novou strechou, novou bránou a vchodovými 

dverami, upravený bol dvor aj fasáda klubu a vchod na poštu.  

V prebudovanej kinosále (s vodorovnou podlahou) je miesto starých lavíc 20 nových stolov 

a 120 stoličiek v hodnote 154 100 Sk. Zakúpených bolo 25 ks obrusov v hodnote 8 000 Sk 

a nová opona na javisku v sume 20 000 Sk. Náklady na rekonštrukciu Obecného úradu – 

prestavba kinosály, v tom aj výmena strešnej krytiny a úprava dvora spolu za rok 2008 činili 

5 658 381,60 Sk = 187 823,83 €.  

Obec je vlastníkom akcií 

Obec Vlčkovce je od roku 2003 vlastníkom akcií Trnavská vodárenská spoločnosť TAVOS a. 

s. so sídlom v Piešťanoch v počte 7 589 kusov v menovitej hodnote 1 000 Sk/akcia.  

Obec v roku 2008 uzatvorila Zmluvu o vložení vodných stavieb ako nepeňažného vkladu do 

majetku so spoločnosťou TAVOS a. s., t. j. vložila hodnotu stavby obecnej kanalizácie, za čo 



získala 8 202 akcií v menovitej hodnote jednej akcie 1 000 Sk. Spoločný kanalizačný zberač, 

v ktorom je viac obcí podľa zmluvy uzatvorenej v roku 2008 získal spolu 27 561 akcií 

v menovitej hodnote jednej akcie 1 000 Sk, po obdržaní akcií prevedie príslušné počty akcií na 

jednotlivé obce (členov združenia) – tieto počty do konca roka 2008 neboli známe.  

VÝSTAVBA A ROZVOJ OBCE 

Na decembrovom zasadnutí OZ bol schválený rozpočet na rok 2009 a návrh rozpočtu na 

obdobie 2010 – 2011.  

Záujem o výstavbu na pozemkoch v obci  

Záujem o našu obec narastá, pribudne nám niečo nové? OZ na prvom zasadnutí zamietlo 

žiadosť spoločnosti VYPRA o zámenu obecného pozemku v súvislosti s plánovanou 

(individuálnej bytovej výstavby) výstavbou na záhradách občanov Papučkovej ulice, ktorí pre 

nízku ponúkanú cenu nemajú záujem o odpredaj pozemkov.  

Súhlasné stanovisko bolo dané na výstavbu bytov podľa overovanej štúdie „Individuálna 

bytová výstavba pri cintoríne Vlčkovce“ od Ing. Arch. Petra Odnogu.  

Zamietnutý bol zámer spoločnosti UNIPAP S. K. o odpredaj obecných pozemkov na 

vybudovanie skladových a administratívnych priestorov.  

Spoločnosti BARTRADE, s. r. o. bol vydaný predbežný súhlas OZ na uvažovanú výstavbu 

rodinných domov v lokalite „za Joštíkom“ (aj jej rozšírenie), v ktorej sú aj obecné pozemky, 

podľa územného plánu obce, bez spoluúčasti obce. Už dlhšie sa hovorí o lokalite „Jamy.“ 

Schválené bolo rozšírenie lokality o ďalšie pozemky a navrhnuté variantné riešenie výstavby 

dvoch rodinných domov v tejto lokalite a polyfunkčného domu v záhrade „Európy.“  

Vyhovené bolo žiadosti Jozefa Mikloviča o prenájom obecného pozemku za ZŠ, za účelom 

výstavby poľnohospodárskych plodín do 30.9.2013.  

V katastri obce „Pri lávke“ parc. č. 1356/16 odsúhlasilo OZ Zámer spoločnosti HANES 

SLOVAKIA a Ing. Ivana Poláka vybudovať distribučný sklad slúžiaci na distribúciu 

priemyselného tovaru (za podmienky, že sa ostatné dotknuté orgány vyjadria súhlasne). 

Zároveň bol daný súhlas na odpredaj časti pozemku obce č. 349/12 nachádzajúceho sa za vyššie 

uvedeným pozemkom Ing. Ivanovi Polákovi.  

Ing. Škodný predložil OZ návrh na vybudovanie hnedého priemyselného parku v areáli 

CUKOP. Návrh bol predložený za nejasných podmienok, preto nebol schválený.  

Do 31.12.2013 bola predĺžená zmluva o nájme hospodárskej budovy TJ s Rozáliou Plechlovou.  

Prenájom obecnej poľnohospodárskej pôdy z troch ponúk , ktoré boli predložené, bol schválený 

prenájom p. Strýčkovi od 1.10.2008 na obdobie 5 rokov za sumu 3 300 Sk/ha ročne.  

Veterný park 

K správe o hodnotení činnosti „Veterný park Sereď“ trvá OZ na dodržaní minimálnej 

vzdialenosti 1 000 m od poslednej obývanej budovy.  

Inventarizácia majetku  

Pre vykonanie inventarizácie obecného majetku a majetku ZŠ k 31.12.2008 boli ustanovené 

komisie pod vedením Ing. Klačovej a Mgr. Delinčákovej. Na základe vykonanej inventarizácie 

bol vyradený majetok obce v celkovej hodnote 334 593,45 Sk a majetok ZŠ s MŠ v celkovej 

hodnote 54 579,14 Sk.  



Zmena v názve školy a nový školský obvod 

Na základe metodického usmernenia MŠ – SR bola vykonaná zmena v názve našej školy na: 

„Základná škola s materskou školou Vlčkovce.“ bola bez označenia 1. – 4. ročník. Čoraz viac 

starších žiakov navštevuje 2. stupeň ZŠ v Majcichove oproti Križovanom. Na podnet Mgr. 

Delinčákovej bolo odsúhlasené vytvorenie školského obvodu so ZŠ Jána Palárika 

v Majcichove.  

Bezpečne a krajšie 

V záujme bezpečnosti chodcov bol vybudovaný chodník pri potoku – kostole a vykonaná 

oprava a náter na priľahlom múriku. Zakúpené a vysadené boli okrasné dreviny pozdĺž 

chodníka. Podaná však bola pripomienka k parkovaniu áut až na chodníku pred rodinnými 

domami, čím je znemožnený prechod chodcom, ktorý je tiež sťažený pred prístavbou hostinca.  

Predajne potravín  

K 1.9.2008 zrušila predajňu „Potraviny Anka“ majiteľka p. Ištvanovičová z dôvodu 

odsťahovania sa z obce. Chýba nám. K 6.12.2008 bola otvorená predajňa potravín „MAJÍR.“ 

Po 23. rokoch prišlo k zmene na našej Pošte. Vedúcu pošty Martu Šarvaicovú vystriedala 

20.10.2008 Zlatica Danová. Ochotne, s úsmevom vybavuje stránky, k spokojnosti občanov. 

Poteší ju sľúbená moderná technika v rámci modernizácie pôšt. Okrem bežných služieb mnohí 

občania využívajú služby Poštovej banky, hlavne výber peňazí a platby bankomatovou kartou. 

Aj zanietení tipujúci (často aj z okolia) si pochvaľujú poskytované možnosti cez terminál. 

Pravidelné denné doručovanie zásielok zabezpečuje už viac rokov Ľubica Hlavinková.  

Náročné ale potrebné práce 

Spomenúť treba ešte práce na úprave prostredia v obci, hlavne kosenie trávnikov a cintorína, 

ktoré sú na pleciach zamestnanca OcÚ Miloslava Mikuláša. V zime sa zase zapotí pri 

odpratávaní snehu. Práce hrobárov vykonávali v tomto roku Jozef a Juraj Dankovičoví.  

Zber odpadu v obci 

Okrem pravidelného zberu komunálneho odpadu firmou ASA bol zabezpečený zber 

elektrického šrotu 10.5. firmou ANEO, zber nábytku, skeletov bielej a čiernej techniky, 

domového odpadu v dňoch 26. – 29.9., zber plastov 4.9., separovaný zber PET fliaš a skla, zber 

ostatných druhotných surovín bol podľa harmonogramu.  

Všeobecne záväzné nariadenia 

Pravidlá času prevádzky v reštauráciách, pohostinstvách a baroch boli určené v nedeľu až 

štvrtok od 6.00 do 22.00 hod. V piatok a v sobotu od 6.00 do 3.00 (aj pre jednorazové verejné 

podujatia a uzavreté spoločenské akcie).  

Všeobecná prevádzková doba v prevádzkarňach čerpacích staníc pohonných hmôt je časovo 

neobmedzená.  

Obecné zastupiteľstvo schválilo VZN resp. zmeny: 

- VZN o zápise dieťaťa na plnenie školskej dochádzky a výška mesačného príspevku na 

čiastočnú úhradu výdavkov škôl a školských zariadení. Výška stravného na 36 Sk dieťa 

MŠ, 31 Sk žiak ZŠ, 65 dospelí.  

- S účinnosťou od 15.9.2008 navrhnuté úpravy Štatútu obce a zásad hospodárenia 

s majetkom obce.  



- S účinnosťou od 1.1.2009 VZN o miestnych daniach a poplatkoch s navrhnutými 

úpravami. Doplnok k VZN o poplatkoch za pracovné úkony na OcÚ a za prenájom 

majetku obce.  

KULTÚRNO-SPOLOČENSKÝ ŽIVOT 

Okrem vítania Nového roka si 1. januára pripomíname Deň vzniku Slovenskej republiky. Pri 

príležitosti 15. výročia sa konala Celonárodná spomienka v Martine dňa 2. januára. Aj 

v miestnom rozhlase odznela spomienková relácia.  

Za jedlami do Grobu 

Siedmy ročník ochutnávky jedál starých materí sa tento rok konal vo Veľkom Grobe. Našu 

obec reprezentovala 14 členná skupina našich žien spolu so starostom obce. S dobrotami od 

výmyslu sa ho zúčastnili reprezentanti siedmych obcí Veľký Grob, Pavlice, Pusté Úľany, 

Abrahám, Hoste, Opoj, Vlčkovce.  

Slzami zaliata basa 

O mesiac 3. februára pekná slnečná nedeľa rozjasnila aj atmosféru v kinosále a priniesla aj nové 

nápady organizátorom tradičného podujatia Pochovávania basy. Réžiu programu prevzala 

MUDr. Darina Marušiaková. Autor Jožko Gabriel nám pripravil zábavu v podobe televízneho 

programu „Pošta pre Teba.“ Úlohy poštára Jana sa zmocnila Silvia Dudášová a konferencientku 

Katku zastúpila Mária Madarová. So svojimi ťažkosťami sa jej zverili naše herečky Gitka 

Glasová, Štefka Dobrovodská s deťmi Jankou Verbičovou, Priskou Kubovovou a Jakubom 

Ševčíkom. Speváčky z Vlčkovanky vymenili svoje kostýmy za pestré róby. Predstavili sa nové 

speváčky Hela Beláková, Žofka Vašková ako vtipkárka. No najviac vtipov sypala Silvia 

Dudášová. Nielen rozosmiala, ale aj vyliala celý potok sĺz spolu s babkami J. Gabrielom a G. 

Glasovou. Svoje ovečky v takmer plne obsadenom košiari, teda v sále, vysvätil náš starosta 

Rudolf Križanovič, už starý známy farár aj s verným kaplánom Jarom Jakubechom. Museli 

zvládnuť dlhý rozlúčkový ceremoniál. Ešteže bola po ruke nejaká tá fľaška na upokojenie 

všetkých pri rozlúčke s milovanou basou. Nechýbali ani prosby za lepší život našich občanov.  

Umrel Janko pri Trenčíne, truhlu mu robili vo Zvončíne. 

Vyzváňali mu v Kostolanoch, jamu mu kopali v Brestovanoch. 

Štrangy a drúčky mali z Koplotovíc, máre vypoščané z Hrnčárovíc. 

Hrobár ho zakopával z Abrahámu, vykopal mu však malú jamu. 

Farár ho pochovával ze Zavara, 

spievali mu vymyslené rekviem Jaroslava Madaru. 

A tí dvaja čo ta nésli, boli rada že sa zešli. 

Jeden bol Mišo Bohunický z Farkašína, 

druhý bol Rundžo Antal z Kerestúra. 

Nésli ta cez Opaj – budínske ulice, 

tam ta oplakávali šeci lumpi velice. 

V Majcichove volali tak ti treba, 

nemala si chlastat viacej ako bolo treba. 

A ked prišli k hrobu v Gesci, ziscili že sa tam nezmescí. 

Ach ty basa naša, tancovala pri tebe šecká chasa. 

Zbohom tu spočívaj basa premilá, 

aby si sa k Veľkej noci zobudila! 

Úryvok z duetu Križanovič, Jakubech 



Stavanie mája 

Skromnejšie však bolo večer 30. apríla pri tradičnom stavaní mája. Od 19. hodiny znela hudba 

spred hostinca – vynovený s novou fasádou a vraj „letnou terasou na chodníku.“ Deti márne 

čakali na špekačku, nekonala sa. Aj divákov bolo akosi pomenej. Tradične o 21. hodine 

prenieslo 16 chlapcov pripravený máj spred cintorína k pripravenej jame oproti hostincu. 

Snažili sa aj spievať. Do polnoci sa máj podarilo postaviť.  

Mesiac máj nám aj tento rok pripomenul Deň matiek, pripadol na nedeľu 11.5. Slávnosť 

spestrili škôlkari a žiaci. Kultúrnym programom vyjadrili úprimnú vďaku mamičkám 

a babičkám. Chýbať nemohli ďakovné slová starostu obce p. Križanoviča a piesne Vlčkovanky. 

Po skončení akadémie starosta spolu s poslancami obdaroval prítomné ženy kvetom.  

Jún patril oslavami deťom a našej školskej budove. Významné výročia a udalosti nám 

pripomenula kultúrna komisia cez miestny rozhlas. Tak to bolo pri výročí oslobodenia obce 

v apríli. Národnému umelcovi Fraňovi Štefunkovi bola venovaná spomienka k nedožitým 105. 

narodeninám (4. augusta). Pred rodným domom si ho uctil starosta obce a členky kultúrnej 

komisie.  

„Domov je miesto, kde sa na chodníčku i po tme 

 pozná každý kameň, každá jamka  

a kde si ani nepomyslíš, že by si mohol zablúdiť.“ 

Fraňo Štefunko 

V podvečer výročia SNP 28.8. znela v rozhlase spomienková relácia, ktorú pripravila MUDr. 

Marušiaková. Uctenie si pamiatky padlých hrdinov pokračovalo položením venca starostom 

obce k Pomníku padlých pred kostolom. Kyticu vlasteneckých piesní pridali speváčky 

Vlčkovanky a prítomní občania. Pod záštitou Trnavského samosprávneho kraja bolo 23.8. 

v Motoreste ESO vystúpenie dychovej hudby „Hrnčárovej.“ Vstup bol zdarma, účasť veľmi 

slabá zo strany domácich.  

„Keď zahrmia delá orol zaveje , za slobodu milú, kto krv vyleje.“ 

Prostredie Motorestu ESO víta návštevníkov 

Nebolo to jediné vystúpenie v tomto peknom prostredí Motorestu ESO. Prevádzkovateľ p. 

Lančarič organizoval vystúpenia rôznych skupín zo susedného Česka. V tomto roku to bolo 

vystúpenie 30 ročnej členskej trampskej legendy HOP – TROP, brnenskej skupiny KAMELOT, 

ktorá je držiteľkou platinovej platne v Čechách alebo pražskej skupiny ZELENÁČI. Boli to 

úspešné akcie pre širokú verejnosť z okolia (podľa slov p. Lančariča s účasťou 400 – 700 ľudí). 

Okrem toho sa tu konali rôzne súkromné akcie – promócie, svadby, kar, párty. 

V septembri si prišli na svoje naši záhradkári. Nie len zberom úrody, ale aj tradičnou výstavou 

výpestkov. Bude to téma ďalších stránok, podobne ako naše hody. 5.10., ktoré zavŕšil 

každoročný turnaj starých pánov so susedmi z Opoja.  

17. november bol štátny sviatok – Deň boja za slobodu a demokraciu. Pripomínali sme si 

udalosti na prelome 90. rokov. Pochmúrne novembrové dni rozohnal vianočný strom pred OcÚ. 

Rozžiarený, vždy v podvečer od 17. hod. pripomínal blížiace sa vianočné obdobie. Ani Mikuláš 

nemohol prísť do rozostavanej sály KD.  

Zato však 21.12. bola už zrekonštruovaná vynovená sála plná dôchodcov aj zvedavcov. Pred 

začiatkom Posedenia pre dôchodcov starosta p. Križanovič symbolickým prestrihnutím pásky 



odovzdal viacúčelovú sálu (bývalú kinosálu) do užívania. Naši škôlkari sa zahrali na dôchodcov 

a zaspomínali na staré časy. Nálada im stúpala, vrhli sa aj do tanca, moderný hip-hop, najlepšie 

zvládol prvák Matej Kubíček. Vinše, scénku, celý program žiakov moderovali tretiačky. 

Marcela Silná a Veronika Piknová. Na zábavy a kino spomínala Š. Dobrovodská a H. 

Doktorová. Nasledoval vinš a pozvanie starostu k vianočnému stolu. Dôchodcom boli 

odovzdané salónky, a pred tým dôchodcov nad 70 rokov navštívili poslanci OZ a odovzdali set 

kolekcií.  

V našej dedinke je dobre bývať, 

veď aj ona si už zlepšuje vzhľad. 

Máme tu aj starý kultúrny dom, 

67 rokov má už on. 

Fasáda nebola dávno pekná, 

zub času nahlodal už i okná. 

Vykúriť sálu sme ver nemohli 

a v zime chladom sa tu striasali. 

Kedysi sála zažila slávy, 

divadlá, estrády i zábavy. 

Kino bolo dnes už nemoderné, 

snahy obnoviť ho boli márne. 

Ešteže tam býval aj telocvik, 

inak by do sály nechodil nik. 

Dnes však už je sála polyfunkčná, 

treba si pochváliť, že je pekná. 

Konečne bude sa kde posadiť, 

jedlo i pitie si môcť pripraviť. 

Stretnutia, zábavy i oslavy, 

na ktorých každý sa tu zabaví. 

Takto ospievala Vlčkovanka históriu nášho kultúrneho domu. 

 

Text: MUDr. Darina Marušiaková 

VLČKOVSKÝ OBČASNÍK 

Radosti i starosti našej dediny priblížil všetkým občanom náš „Vlčkovský občasník.“ Vyšiel 

v dvoch číslach. O plánoch a úspechoch informoval v príhovore starosta obce p. Križanovič. 

Našli sme tu informácie o kultúrnych, športových podujatiach, zo života školy, spoločenských 

organizácií, či novinky z matriky.  

Čitatelia našli rady a poučenie v článkoch: Euro naša mena, Na čo sa zmenia slovenské 

bankovky, Ochrana pred požiarmi, Kam sa obrátiť o pomoc polície, Odpady – zmeny v roku 

2009. spestrením boli vianočné recepty a tipy na letnú grilovačku. Denné informácie boli 

vysielané rozhlasom. Či už to boli oznamy o zasadnutiach OZ, o predajných akciách – trhoch 

pred OcÚ. Novinkou bola pojazdná predajňa mäsa, ktorá iba z časti nahrádzala chýbajúcu 

predajňu mäsa v obci. Ďalšie správy upozorňovali na termín zberu odpadových surovín, 

pozvanie na podujatia v obci, upozornenia pre záhradkárov a ďalšie. Nechýbali ani VZN, 



nepotešilo nás zvýšenie poplatku za komunálny odpad a drobný stavebný odpad na 1,096 Sk = 

0,0364 € na osobu a deň, čo v prepočte činí 400 Sk = 13,28 € za rok. 1 kus KUKA nádoby na 

odpad je určený pre 4-člennú domácnosť. Poplatok za nádobu nad limit je 1 875 Sk = 62,23 

€/rok.  

NAPÍSALI O NÁS 

Regionálne noviny TRNAVSKO uviedli v januári, februári a v auguste 2008 články 

o veternom parku s názvami:  

- Neďaleko Vlčkoviec začali merať vietor, vyrástla tam 60 m veža (medzi iným sa písalo 

„Ide len o dočasnú stavbu. Pri jej výstavbe dokonca pomáhali aj traja obyvatelia 

Vlčkoviec“).  

- Elektrinu pri Vlčkovciach bude vyrábať veterný park.  

- Veterný park pri Vlčkovciach pravdepodobne až koncom roka 2009. Vlčkovanom by 

malo do rozpočtu ročne pribudnúť takmer milión korún. Dotknuté samosprávy dostanú 

podiel z predaja el. energie, ktorý bude využitý v prospech občanov. Vlastníci 

a užívatelia pôdy, na ktorej budú elektrárne stáť, dostanú výhodnejšie nájomné po celú 

dobu životnosti, na základe investora budú spevnené cesty. Naskytá sa tu možnosť 

zvýšenia záujmu o celú lokalitu ako sú exkurzie škôl, možnosť vybudovania cyklotrás, 

infocentrum spojené s miestnou gastronómiou a podobne. Environmentálne zmýšľanie 

samosprávy môže prilákať ďalších investorov. V neposlednom rade park prispeje 

k zníženiu emisií CO2. Toľko citáty z článkov.  

ZÁKLADNÁ ŠKOLA S MATERSKOU ŠKOLOU VLČKOVCE 

Očakávaný zápis budúcich prvákov do našej školy, ktorá už v názve nemá označenie 1. – 4. 

ročník sa konal 15.1. a signalizoval úspešnejší rok. Zapísaných bolo 10 žiakov.  

Februárové fašiangové obdobie bolo popri učení vyplnené zábavou, 31.1. sa všetci bavili na 

karnevale, 5.2. navštívil školu kúzelník a 15.2. bola v Školskom klube Valentínska zábava.  

Úspechy v prednese poézie a prózy predviedli 7.3. v školskom kole súťaže „Hollého 

pamätník.“ Na príchod jari sa pripravovali vynášaním Moreny v obci a pletením korbáčov 

spolu so starými rodičmi. Na návštevu Mestského múzea, požiarnikov, mestskej polície 

a knižnice sa vybrali do Serede a v Šintave mali exkurziu v pekárni.  

V mesiaci apríl zamerali pozornosť a aktivity prírode – Deň narcisov, Deň vtákov, Deň Zeme 

aj vylepšovaniu čítania počas „Týždňa hlasitého čítania.“ Silu, kreativitu a flexibilitu dokázali 

svojmu okoliu malotriedne školy v trnavskom a galantskom okrese. Dňa 28. apríla sa na našej 

škole konalo prvé oficiálne stretnutie 14 malotriednych škôl z uvedených okresov, pod záštitou 

Krajského školského úradu v Trnave. Stretnutie otvoril starosta obce p. Križanovič, o program 

a pohostenie sa postarala riaditeľka ZŠ Mgr. Delinčáková. Školy sa dohodli na spoločnej 

spolupráci a podobe poetických, telovýchovných, hudobných či výtvarných súťaží.  

Na Akadémii ku Dňu matiek venovali kytičku básní, piesní a tanca mamičkám a babičkám. 

V máji absolvovali dopravnú výchovu na ihrisku v Križovanoch, 30. mája oslávili MDD 

s vojakmi v Seredi.  

V rámci projektu „Kde ešte tancujú vodné víly na Slovensku“ sa zamerali na našu obec, potoky 

Blava a Dudváh a tiež mlyn. Z potoka povyberali plastové fľaše, vyčistili nie len vodu ale aj 



brehy. Miesto vriec s odpadkami zanechali farebné stuhy ako víly z povestí. Symbol akcie 

zdobí náraďovňu – veľký obrázok s čistým rybníkom, tancujúce víly, zvieratká, kvety.  

Aj napriek malému počtu iba 16 žiakov boli úspešní:  

Sito pre talenty – 5. júna, postup do oblastného kola v Dubovanoch 24.6. 

Minimaratón: 4. a 6. miesto Pavol Špila a Dominik Šturdík, postup do okresného kola, 

strieborná medaila Silvia Nemčeková, bronz Terezka Blažeková. 

Hod kriketovou loptičkou: zlatá medaila Laura Štefunková, striebro Viktorka Petrakovičová, 

bronz Tomáš Bohunický aj v behu na 60 m.  

Druhé miesto chlapci získali v penaltových kopoch. 3. miesto bronz – celkové umiestnenie 

našej školy.  

Súťaž „Európa v škole“:  

1. miesto Marcela Silná 2. roč., v literárnej časti „Lucia v obci“ 

2. miesto Viktorka Petrakovičová 2. roč., výtvarná časť „Morena“  

2. miesto Veronika Piknová 2. roč., výtvarná časť „Lucia“  

„Na návšteve u mimozemšťanov“ (Kalokagatia Trnava):  

1. miesto kolektív dievčat, priestorová práca „Vitajko z Marsu“ 

Škola v prírode 

V dňoch 16. – 18. júna si žiaci s pani učiteľkami pobudli v Škole prírode na chate Zvárač 

v Modre. O deň neskôr 19.6. navštívili divadlo v Nitre. Vrcholom bola cesta do Rakúska 23.6. 

na prehliadku veternej elektrárne. Na didaktické hry vycestovali do autocampingu v Seredi.  

Veľká oslava narodenín ZŠ 1928 – 2008 a MŠ 1948 – 2008  

Vyvrcholením záveru školského roka bola „Veľká oslava narodenín“ presnejšie 80. výročia 

odovzdania do užívania budovy Rímsko-katolíckej slovenskej ľudovej školy a 60. výročia 

zriadenia materskej školy v obci. Oslava sa konala 29. júna, začala svätou omšou, popoludní 

bola hodinka otvorených dverí v škole so sprevádzaním hostí po budove a prezentáciou činnosti 

školy. Slávnostná akadémia s odovzdávaním ocenení pedagógom, ktorí pôsobili vo 

Vlčkovciach, sa konala v Motoreste ESO v priestoroch parku o 16. hodine. Po príhovore 

riaditeľky ZŠ Mgr. Carmen Delinčákovej a starostu p. Križanoviča, vystúpili deti MŠ a ZŠ 

s pestrým programom a Vlčkovanka. Pripravili si vlastné piesne zveršované na život v škole. 

Slávnostným rozkrájaním veľkej a výbornej torty s logom školy sa začala voľná zábava spojená 

s občerstvením. V príjemnom letnom prostredí parku sa oslava veľmi vydarila.  

Pri tejto slávnostnej príležitosti bol vydaný bulletin o histórii a činnosti našej školy, doplnený 

fotografiami a tiež prehľadom vyučujúcich od roku 1928. Pekná a pestrá prezentácia školy. 

Počas prázdnin bola uskutočnená výmena okien na zborovni a tiež na chodbe a upravené 

schodisko. Všetko s pomocou OcÚ.  

Nový školský rok 2008/2009 potešil zvýšením počtu žiakov na 21, čo však v plnoorganizovanej 

škole predstavuje jednu triedu. 1. triedu vyučovala Mgr. Špačinská, spojený 1. ročník 10 žiakov 

a 2. ročník 2 žiaci. 2. triedu vyurovala Mgr. Delinčáková, spojený 3. ročník 7 žiakov a 4. ročník 

2 žiaci. Školský klub navštevovali všetci žiaci, viedla ich vychovávateľka M. Kudláčová. 

Náboženskú výchovu vyučovala Mgr. J. Horváthová.  

V tej našej dedinke dobre bývať,  

i keď už dávno zmenil sa jej vzhľad. 

V našej dedinke je malá škola,  

osemdesiat rokov slávi ona.  



Našu školu máme veľmi radi,  

žiadna moderná ju nenahradí.  

V nej sme sa učili, vzdelávali,  

na život vo svete prichystali.  

Viac ako tisíc nás tam chodilo,  

desiatky učiteľov tam učilo.  

Aj keď nás už zdobí šedivý vlas,  

my sme nezabudli nikdy na Vás.  

Dnes už je školička celkom iná,  

miesto zvonca zvoní elektrina.  

Miesto počítadiel kompjutery,  

žiačikom sa s nimi dobre darí.  

Peňazí na školu vždy dosť chýba,  

neudržať ju by bola chyba.  

Chceme aby nový šat dostala,  

veľa múdrych detí vychovala. 

Vlčkovanka, MUDr. Darina Marušiaková 

Blokové vyučovanie 

Medzi zaujímavé akcie patril Halloweensky deň, Deň ovocia a zeleniny, Mliečny deň. Športové 

popoludnie, celodenná akcia ku Dňu školských knižníc a Zachráňme kráľovstvo.  

Súťaže v regióne 

Naši žiaci sa zapájali do súťaží v regióne. Speváckej súťaže v Seredi „Folklórna Sereď“ sa 

zúčastnila Alexandra Repiská, recitačnej súťaže „Mihálikova Sereď“ Veronika Piknová, 

Marcela Silná a Matej Kubíček.  

Šikovný malotriedkár 

Vedenie školy iniciovali 1. ročník súťaže „Šikovný malotriedkár“ z okresov Trnava a Galanta. 

Prvé kolo recitácií sa uskutočnilo v Dolnej Strede, kde sa naša Laura Štefunková umiestnila na 

3. mieste. Spolu s ňou sa súťaže zúčastnili Janko Hrtánek a Martinka Ďurníková.  

Veľkým prekvapením bolo pozvanie na slávnostné vyhodnotenie a oceňovanie projektu „Kde 

ešte tancujú víly na Slovensku,“ ktoré sa uskutočnilo 26.11. na pôde Ministerstva životného 

prostredia v Bratislave. Za nápaditosť akcie v rámci ekoprojektu bola naša škola medzi šiestimi 

ocenenými spomedzi 50. škôl. Za práce v školskom kole boli ocenení žiaci: výtvarná časť – 

Martina Ďurníková 1. miesto, Adam Kucman 2. miesto, Terezka Blažeková 3. miesto. Literárna 

časť – Tomáš Šuran 1. miesto, Silvia Nemčeková 2. miesto, Tomáš Bohunický 3. miesto.  

Odmena za úspech v projekte 

Za pomoci rodičov a pracovníkov školy bola upravená knižnica a počítačová miestnosť. Za 

úspech v projekte „Revitalizácia a elektronizácia školských knižníc“ získala škola 50 000 Sk 

pre školskú knižnicu. Záver kalendárneho roka bol v znamení príprav na Mikuláša, na vianočné 

obdobie, program dôchodcom, ale myslieť bolo treba aj na vylepšenie polročného vysvedčenia.  

Pochvalné je, že úspechy našich žiakov sa dostávajú do povedomia aj mimo obce, či už na 

súťažiach alebo prostredníctvom webovej stránky školy, ktorá je aktualizovaná.  



Naše víly 

Naše vlčkovské víly  

majú veľa sily.  

Pijú vodu z potoka,  

kde je voda hlboká.  

Raz vlčkovské víly  

kalnú vodu pili.  

Ľudia ich tak vyhnali,  

lebo o čistú vodu nedbali.  

My, vlčkovské deti  

dnes čistíme toky,  

aby naše milé víly  

tu opäť s nami žili. 

Tomáš Šuran, 4. ročník  

Druhý stupeň ZŠ v Križovanoch a v Majcichove 

Druhý stupeň ZŠ navštevujú naši žiaci na ZŠ v Križovanoch nad Dudváhom v počte: 5. ročník 

7 žiakov, 6. ročník 9 žiakov, 7. ročník 9 žiakov, 8. ročník 5 žiakov, 9. ročník 2 žiaci. Z 9. ročníka 

bol 1 žiak prijatý na SOŠ služieb a 1 žiačka na gymnázium. V Majcichove navštevuje ZŠ 17 

žiakov z Vlčkoviec. Z 9. ročník prijatá na SPŠ – obchod a podnikanie 1 žiačka, SPŠ dopravná 

1 žiačka, SOŠ elektrotechnická 1 žiak a SOŠ obchodu a služieb 1 žiak. Uvedený stav bol 

k školskému roku 2008/2009.  

MATERSKÁ ŠKOLA 

Ako to vyzeralo u našich najmenších? Začiatok kalendárneho roka bol vyplnený hlavne 

prípravou na karneval, ktorý sa konal 31. januára. Mesiac marec bol zameraný na prácu 

s knihou, spoločné čítanie, výstavka kníh spojená s predajom. Príchod jari je vďačná téma na 

detské práce. Ešte radostnejšie pripravovali darčeky a program pre mamičky. Ich úspešné 

vystúpenie na Deň matiek bolo venované zo srdiečka. Zapojili sa aj do zberu papiera 

a nezabudli na ochranu prírody. Na svoj sviatok MDD sa vyšantili v športových a zábavných 

súťažiach, v maľovaní na chodník a potešili sa z občerstvenia a bohatých balíčkov.  

6. júna sa po druhýkrát zúčastnili športovej olympiády v Seredi. Vynaložili veľa síl aby sa 

úspešne umiestnili v prvej desiatke.  

Pekné 3. miesto si odniesli z výtvarnej súťaže, ktorú usporiadala Kalokagatia Trnava na tému 

„Na návšteve u mimozemšťanov.“ Odmenou bol pohár a diplom.  

Hodnotný program si pripravili na oslavu 60. výročia MŠ. Budúci prváci sa 26.6. rozlúčili 

s kamarátkami a pani učiteľkami. Nechýbalo ani tablo na rozlúčku so svojou škôlkou.  

V novom školskom roku 2008/2009 bolo zapísaných 24 detí. V každej skupine bolo po 12 detí. 

V staršej skupine bolo 7 predškolákov.  

K „60“ narodeninám: 

V strede obce Vlčkovce, 

stojí malá školička 

a v nej milé deťúrence 

víta pani školníčka. 



Sú tu celkom maličkí, 

škôlkari to hraví, 

na poschodí kraľujú 

zas škôlkari smelí. 

Všetci sme tu rodinka 

hráme sa i učíme, 

veľa nášho času tu 

spoločne my trávime. 

Ďakujeme všetkým Vám, 

čo nás máte radi, 

prispievate našej škole 

pre vlčkovské deti. 

 

Pedagogický kolektív 

Vo vyučovaní pokračovala p. učiteľka Štefunková Helena a Piknová Ivana. Popoludňajšiu 

činnosť v spojenej skupine vykonávala Eva Koštialová.  

Jesenná slávnosť – Tmy sa nebojíme 

Farebná plodnosť Zeme v básničkách, pesničkách a hudobno-pohybových hrách s témou 

jesene oslavovali počas jesenných mesiacov. Toto farbami hýriace obdobie vyvrcholilo 14.11. 

„Jesennou slávnosťou.“ Deti sa premenili na čarodejníkov, škriatkov, duchov, tekvičky. 

Odpoludnie pripravené aj pre rodičov spestrili riekankami, športovou a tanečnou súťažou 

v duchu hesla „Tmy sa nebojíme.“ Nechýbala ani spoločná tvorba svetlonosa a hľadanie 

pokladu po stopách dobrých duchov.  

Príprava na zimné radovánky 

Úspešné vystúpenie detí pre dôchodcov v predvianočnom období už bolo uvedené. Predtým 

5.12. privítali v škôlke Mikuláša, pripravili drobné pečivo spolu s mamičkami, aby mohli aj 

v škôlke osláviť blížiace sa Vianoce.  

OBECNÁ KNIŽNICA 

Údaje o fonde a výpožičkách v roku 2008:  

Knižnica mala spolu 4 794 knižničných jednotiek. Z toho bola odborná literatúra 417 ks pre 

dospelých a 231 pre deti. Krásna literatúra 2 715 ks pre dospelých a 1 431 pre deti. Spolu bolo 

2 145 výpožičiek, z toho odborná 153 dospelých a 165 deti. Krásna 1 315 dospelí a 323 deti. 

Knižnica odoberala mesačník Záhradkár a Moderná Dorka., z periodík bolo 198 výpožičiek. 

Na prezeranie slúži v knižnici 10 miest, prezenčných výpožičiek bolo 1 164 z celkového počtu 

(t. j. prezeranie). Používateľov knižnice bolo 53, klesol počet detí na 11. knižnica usporiadala 

2 podujatia pre ZŠ a MŠ, knihovníčka sa zúčastnila 2 porád v Trnave a mala 2 kontrolné 

návštevy so vzorným hodnotením. Priestory knižnice boli obnovené OcÚ (okná, radiátory, 

podlaha).  

Obecná knižnica Vlčkovce pokračovala aj v roku 2008 vo svojej činnosti pod vedením Mgr. 

Viery Kráľovičovej. Otvorená bola každý druhý utorok v čase od 15.00 hod. do 18.00 hod. 

Poplatok za členstvo bol 20 Sk dospelí čitatelia a 10 Sk deti do 15 rokov.  



Knižnica mala čo robiť s darovanými knihami. V rámci prestavby domov a zmeny zariadenia 

obývacích izieb už nie je v nich miesto pre knihy. Darované knihy boli často znehodnotené, 

staré, opotrebované, ale aj také, ktoré nespĺňajú podmienky knižničného zákona. Vzácnosťou 

bolo, ak knihovníčka našla knihu slovenského autora zaradenú do povinného čítania žiakov. 

Darom pribudlo 68 kníh. Ostatné boli ponúknuté čitateľom, zvyšok bol darovaný ZŠ do zberu 

spolu so 14. vyradenými z knižničného fondu. Žiaľ, boli aj čitatelia, ktorí napriek upomienkam 

knihy nevrátili.  

CIRKEVNÝ ŽIVOT 

Novoročný pozdrav a blahoželanie s požehnaním Otca arcibiskupa Mons. Jána Sokola 

(arcibiskup Bratislavsko-Trnavskej arcidiecézy) tlmočil veriacim pán farár v pastierskom liste 

na sv. omši 1. januára.  

6. január patrí Trom kráľom – slávi sa Zjavenie Pána. Je to druhý najväčší kresťanský sviatok 

po Veľkej noci, slávil sa ešte pred Vianocami. Symbolom je svätenie vody a príbytkov (tých už 

dnes menej). O týždeň 13. januára Krst Pána Ježiša ohlásil koniec Vianoc.  

V priebehu týždňa (20. – 26.1.) boli 3 pohreby za sebou, akoby náhrada za pokojné obdobie od 

novembra. Rozlúčili sme sa s najstarším občanom Štefanom Piknom, s jedným z najstaršej 

generácie záhradkárov Alojzom Uhrovičom a p. uč. Magdou Slezákovou z Abrahámu.  

Prvé februárové dni Sviatok Obetovania Pána (2.2.) čiže „Hromnice“ a 3.2. Blažej (tento raz 

bez Blažejského požehnania – nedeľa), už signalizovali blížiace sa fašiangy. Koniec veselia, 

prísny pôst dovoľuje iba raz dosýta sa najesť (18 – 60 ročným), to priniesla Popolcová – škaredá 

streda (6.2.).  

Zbierka na charitu bola 10.2. s príspevkom veriacich 8 200 Sk. Za predchádzajúcu zbierku 

dostali Betlehemci ďakovný list od sestier Matky Terezy z Petržalky.  

Ako už u nás býva, veľkonočné sviatky trojdnie štvrtok, piatok, sobota sme slávili s kňazom 

rodákom z Poľska. Na Veľký Piatok bola o 6.00 hod. ráno krížová cesta s našim bohoslovcom 

Ľubošom. Krížová cesta sa konala aj večer od Križovian cez „tálingy“ do nášho kostola. 

V sobotu sa konala na oslavu vzkriesenia procesia dedinou. Z dôvodu veľkonočných sviatkov 

bol sviatok Zvestovania Pána presunutý z 25. na 31. marca.  

Veriaci obetovali na seminár príspevok 7 900 Sk. Na 1. máj okrem štátneho Sviatku práce 

pripadol aj prikázaný sviatok Nanebovstúpenie Pána.  

Významné cirkevné udalosti roka:  

11.2. – 150. výročie zjavenia Panny Márie Lurdskej Bernadete Subirousovej  

14.2. – Konferencia biskupov v Bratislave 

Z poverenia Sv. Otca Benedikta XVI. boli vyhlásené nové hranice diecéz (5 západnej a 3 

východnej cirkvi) na Slovensku. Pribudla Bratislavská a Žilinská diecéza. Arcibiskupom 

Trnavskej diecézy sa stal Mons. Ján Sokol. Arcibiskupom Bratislavskej diecézy sa stal Mons. 

Stanislav Zvolenský z Trnavy.   

4.5. začala vysielať kresťanská televízia TV LUX.  

Od 29.6.2008 do 28.6.2009 – jubilejný „Rok Svätého Pavla“ vyhlásený Sv. Otcom Benediktom 

XVI. pri príležitosti 2 000 rokov od narodenia Sv. Pavla sa podľa historikov narodil v rokoch 

7 až 10 po Kristovi.  



15.9. – štátny sviatok Sedembolestnej Panny Márie – patrónke Slovenska. Ani vytrvalý dážď 

neodradil stovky pútnikov od Národnej baziliky v Šaštíne.  

300. výročie slzenia milostivého obrazu Trnavskej Panny Márie bolo príležitosťou na 

povýšenie DÓMU SV. MIKULÁŠA v Trnave na „BASILICU MINOR“ 24.10.2008 

16.11. predniesol oznámenie Sv. Otca pápežský nuncius J. E. Mons. Mário Giordano na 

slávnostnej sv. omši. Trnava sa stala hlavným pútnickým miestom Trnavskej arcidiecézy. Naše 

okresné mesto Trnava oslávilo 11. – 12. septembra (v dňoch jarmoku) 770. výročie založenia 

kráľovského mesta.  

Na sobáš na koči  

Veľká svadba sa konala v kostole 19.4. Pre nevestu Moniku Miklovičovú si prišiel ženích 

František Mezei z Hoste na koči. Aj po sobáši si ju takto odviezol na svadobnú hostinu do 

Križovian. To tu určite viac ako polstoročie nebolo.  

Deň matiek 11. máj pripadol na Turíce – nedeľu Ducha Svätého. Zbierkou 6 791 Sk prispeli 

veriaci na kresťanské masmédiá.  

Výročie vysviacky starého kostola 

Viacerých nás prekvapil pán farár spomienkou na výročie vysviacky nášho starého kostola, 

ktorá sa konala na Trojičku 18. mája. Bože Telo s procesiou k oltárom sme za pekného počasia 

oslávili s d. p. Vaškom 22. mája.  

Prvé sväté prijímanie 

Ďalším sviatočným dňom bol 1. jún. Prvé sväté prijímanie prijalo v slávnostnej nálade 7 detí ( 

4 chlapci a 3 dievčatá). Zaspievať im prišiel spevokol z Trnavy spolu s organistkou.  

Sviatosť krstu 

20. júla sme pri krste na sv. omši uvítali malého Samuela Nemčeka. Prijatie prvej sviatosti 

prežíval statočne. 26. októbra bol na sv. omši krst druhého dieťaťa rodiny Kollárovej, malý 

Matej.  

Chrám Sv. Terézie z Lisieux – kultúrna pamiatka 

Medzi kultúrne pamiatky je zapísaný aj náš nádherný chrám Sv. Terézie z Lisieux. 74. výročie 

jeho vysviacky sme si pripomenuli14. októbra sv. omšou a príjemným „agapé“ – hody ľudí, 

ktorí sú si blízki. Bola to príjemní oslava v spoločnosti dobrých ľudí, z toho čo sme si priniesli. 

Sviatok našej patrónky Sv. Terézie z Lisieux sme si uctili na hody 5. októbra slávnostnou sv. 

omšou. Obetné dary odovzdali zástupcovia OcÚ a záhradkárov.  

Spomienka na zosnulých 

Počas smutných sviatkov Spomienky na zosnulých, sa láska k svojim najbližším preniesla cez 

žiaru sviečok a kvetov ale hlavne mnohých modlitieb. Slabá účasť na pobožnosti za zosnulých 

na cintoríne o 14.30 hod. prekvapila pána farára aj prítomných.  

Odišla potichu, nečakane, prekvapila 

Smutná neuveriteľná správa sa niesla dedinou 19.11. Nečakane vo veku 77 rokov nás náhle 

opustila p. Melánia Náhliková. Rozlúčili sme sa s ňou 22.11. na sv. omši a na cintoríne. Jej hlas 

znel kostolom na každej sv. omši, neraz pri svadbe alebo sviatočnej udalosti prenikal jej sólový 

spev v piesni Ave Mária. Naposledy zaznel z nahrávky nad jej rakvou pri poslednej rozlúčke 

na cintoríne. Vyprevádzalo ju husté sneženie, chlad. Odišla potichu, nečakane, prekvapila nás.  

 

 



Vzácna návšteva a autogramiáda 

7.12. sa veriacim na omši prihovoril páter Šebastián Labo, kňaz SJ. V kázni upriamil pozornosť 

na posolstvo Sv. Otca J. Pavla II. a Benedikta XVI. Ich život, posolstvo, utrpenie a smrť – 

pohreb Jána Pavla II. opísal v knihách, ktoré si záujemcovia po omši zakúpili.  

Adventný veniec 

Na prvej adventnej nedeli posvätil pán farár adventné vence. Prvá svieca sa zároveň rozhorela 

na adventnom venci pred obetným stolom. Svetlo všetkých štyroch sviec ohlásilo 24.12. 

Vianoce. Obetaví miništranti priniesli do príbytkov Betlehemské svetlo. Večer na polnočnej sv. 

omši konečne s našim p. farárom Škriputom zažiaril pri oltári vianočný strom. Tento raz bol od 

rodiny Štibrányiovej. Po dlhšom čase zneli vianočné koledy aj s organovým doprovodom d. p. 

Vašku. Pri bočnom zadnom oltári bol pripravený Betlehem. 

Deti sa stretli na jasličkovej pobožnosti 26.12. popoludní. Svojimi vinšmi pozdravili Ježiška 

tak, ako ich pripravila p. uč. Horváthová a Hildebrandová. Betlehemci získali dar 8 784 Sk 

a vinšovníci 27.12. Dobrou novinou 9 300 Sk.  

Rok korunuješ Pane svojou dobrotou!  

Ako už býva zvykom, pán farár uzavrel rok pobožnosťou a tiež krátkou štatistikou: Náklady na 

energie činili 50 000 Sk, ďalšie náklady na kostol 48 000 Sk, dary od veriacich 138 000 Sk. 

V obci zomrelo 10 mužov a 11 žien, pokrstených bolo 5 detí, v kostole bol 1 sobáš. Ďakovnou 

pobožnosťou pred Oltárnou Sviatosťou sme rok 2008 ukončili.  

POLITICKÉ STRANY, HNUTIA, ORGANIZÁCIE, KLUBY 

MO – ĽUDOVÁ STRANA HNUTIE ZA DEMOKRATICKÉ SLOVNESKO 

Miestna organizácia ĽS – HZDS po dôkladnom zvážení všetkých členov ukončila ku dňu 

31.3.2009 svoju činnosť hromadným odovzdaním členských preukazov v počte 10 členov. Ako 

dôvod bolo prezentované dlhodobé praktiky a nesúhlas s politikou strany, odklon od ideálov 

a programu strany na čele s p. Vladimírom Mečiarom. Po dôkladnom zvážení prišlo k zániku 

obecnej organizácie. Výbor MO bol naklonený k poslancovi NR a predsedovi VÚC Ing. 

Tiborovi Mikušovi. Členovia budú sledovať situáciu – program strany, smerovanie a po 

ujasnení sa demokraticky rozhodnú ďalej.  

Obecná organizácia nevlastnila žiaden majetok, financie z členských príspevkov boli 

pokladníčkou MO uvedené do nulového stavu. V roku 2008 nebola vykonávaná žiadna činnosť 

okrem členskej schôdze, na ktorej sa ukončila činnosť a odovzdali sa členské preukazy. 

Uvedenú správu pre obecnú kroniku poskytol predseda obecnej organizácie ĽS – HZDS p. 

Rudolf Križanovič.  

MO – HNUTIE ZA DEMOKRACIU  

Ukončenie činnosti oznámil aj predseda MO – HZD p. Marián Miškolci. MO – HZD ukončila 

činnosť k 1.1.2009. 

MIESTNA ORGANIZÁCIA SLOVENSKÉHO ČERVENÉHO KRÍŽA 

Činnosť tejto organizácie, ktorej korene siahajú do roku 1925, kedy bol SČK Vlčkovce 

založený, žiaľ stagnuje. Posledný počet evidovaných členov v roku 2008 bol 40. podľa 

vyjadrenia predsedníčky Renáty Kudláčovej záujem o prácu v MO SČK ubúdal, aj členovia. 

Posledný odber sa uskutočnil spolu s MO SČK v Križovanoch, na ktorom nebol účastný ani 

jeden darca z Vlčkoviec.  



Dňa 6.9.2008 sa konala posledná výborová schôdza MO SČK za účasti Renáty Kudláčovej, 

Zuzany Mihálikovej, Heleny Belákovej a Márie Kudláčovej. Odsťahovaním p. Renáty 

Kudláčovej z Vlčkoviec činnosť MO SČK nepokračuje. Kronika MO SČK bola odovzdaná na 

OcÚ Vlčkovce do rúk p. starostu.  

MO SZ ZDRAVOTNE POSTIHNUTÝCH 

Ako každoročne, aj v tomto roku sa uskutočnilo predvianočné posedenie členov s prizvaným 

hosťom p. Šúrym. Kultúrny program pripravili deti našej ZŠ s MŠ. V priebehu roka sa 

zúčastnili členky Beláková Helena a Bujnová Mária rekreácie v rehabilitačných zariadeniach 

v Liptovskom Jáne.  

MO SPOTREBNÉ DRUŽSTVO JEDNOTA 

Výročná členská schôdza sa konala 4. marca. Členom boli vyplatené návratky. Do 30.10. si 

mohli členovia uplatniť podiel na zisku 100 Sk. Vo výške 3,40 € = 102 Sk bolo treba uhradiť 

poplatok na zvýšenie členského vkladu, s platnosťou od 1.1.2009. Upozornenia boli aj na 

vývesnej tabuli a rozhlasom OcÚ.  

POĽOVNÍCKE ZDRUŽENIE VLČKOVCE – OPOJ  

Z počtu 23 evidovaných členov bola dosiaľ jediná žena Adriana Vašková z Opoja, no v tomto 

roku požiadala o ukončenie členstva. Zo zdravotných dôvodov požiadal o uvoľnenie z funkcie 

finančného hospodára Vlčkovan Ing. Štefan Pikna. Miesto neho bol zvolený Ing. Anton 

Frolkovič z Opoja. Za čakateľov na členstvo boli prijatí Peter Ďurník z Vlčkoviec a Radovan 

Kašša.  

V roku 2008 bolo ulovené 17 ks srnčej zveri, 193 bažantov, 152 zajacov (z toho 84 ulovených 

a 68 odchytených). Zo škodnej zveri bolo ulovené 18 vrán, 27 strák, 11 túlavých psov a 9 

túlavých mačiek. Zatiaľ čo plán poľovačiek splnili čiastočne, nepatrne stúpla produkcia diviny 

na 0,56 kg/ha. V revíre je 45 krmelcov pre bažantov, 6 pre jarabice, 14 soľníkov, 15 jasieľ a 14 

kazatelnicových posedov. PZ má 5 poľovne upotrebiteľných stavačov a 2 brlohárov.  

Brigádnická činnosť pozostávala zo zaobstarávania krmiva, úschovou a kŕmením zveri 

v celkovom počte 1 850 brigádnických hodín. Finančná situácia bola o niečo menej 

priaznivejšia ako vlani, ale odmeny členom boli vyplatené. Problémy PZ riešil výbor podľa 

potreby na šiestich zasadnutiach a štyrikrát bola zvolaná členská schôdza.  

Okrem svojich úloh poskytovali brigádnickú aj finančnú pomoc Lesnému urbariátu vo 

Vlčkovciach pri spravovaní Hája.  

Poľovnícke trofeje vystavovali na výstave s našimi záhradkármi, zožali úspech. V rámci 

Mesiaca poľovníctva a ochrany prírody sa podieľali na rozhlasovej relácii v obci.  

ZO Slovenského zväzu záhradkárov 

ZO SZZ viedol 10 členný výbor s predsedom Ing. Petrom Uhrovičom. Do organizácie pribudli 

dvaja noví členovia, celkový počet bol 45 členov. Uskutočnila sa 1 hodnotiaca členská schôdza. 

Zúčastnil sa jej aktivista OV a RV SZZ Ladislav Horváth a predseda ZO Križovany Mgr. 

Machovec.  

Degustácia vín  

23. februára sa uskutočnil 35. ročník Degustácie vín. Cenu starostu získal František Smák za 

odrodu Devín – zlato a Filip Uhrovič za odrodu Frankovka získal striebro. Ďalší naši úspešní 

vinári boli Ing. Ján Krajčovič – Rizling vlašský – zlato, Ing. Peter Uhrovič Cabernet Savignon 



a Zmes biela – striebro, za Zmes bielu získal striebro aj Filip Uhrovič, ďalšie striebro František 

Smák za Frankovku a Dievčie hrozno. Udelených bolo 7 bronzových medailí prestovateľom 

Miklovič Jozef, Valky Ľubomír, Koštial Jozef, Ginga Viliam, Bilčík Vladimír, Uhrovič Filip 

a Smák František.  

Medzinárodná výstava vín a ďalšie 

Najúspešnejší pestovatelia Ing. Uhrovič Peter, Smák František, Ing. Krajčovič Ján 

reprezentovali na Medzinárodnej výstave vín Hustopeče 1. marca 2008, v Zelenči na 

Linčanskom džbánku a spolu s Viliamom Gingom na degustácii v Križovanoch a v Zavare, 

samozrejme bez medailí neodišli.  

Ďalším známym a úspešným podujatím bola Výstava dopestovaných produktov, kvetov, 

poľovníckych trofejí, výšiviek, dekorácií a výtvorov členov Klubu dôchodcov. Zúčastnilo sa 

jej 46 vystavovateľov. Prišlo si pozrieť 159 návštevníkov, ktorí si mohli pozrieť napríklad 137 

exponátov jabĺk, 11 exponátov hrušiek, hrozna a 31 exponátov zeleniny. Prialo aj počasie a pri 

burčiaku bola výstava miestom stretnutia priateľov a známych, ktorí si navzájom vymieňali 

skúsenosti. Výstavu si prišiel pozrieť aj podpredseda OV a člen RV SZZ Ladislav Horváth, 

Mgr. Machovec a prof. Vida Jozef. Viaceré produkty hodnotili kvalitou „výberové,“ ale aj 

„kráľovskou kvalitou.“ 

Výstava výpestkov a výtvorov – september:  

Produkty „kráľovskej kvality“: 

Spartan – Daniel Kabát, pestovateľ 

Golden delicius, Musta – Ing Krasňanský 

Bystrická slivka – Filip Uhrovič 

Golden delicius, Šampión, Rubín – Štefan Brčák 

Pisguld – Filip Uhrovič 

Vysoko hodnotené expozície:  

Vianoce pred 100 rokmi – KD, Poľovnícke trofeje – PZ, Kolekcia kaktusov – manželia 

Machovcoví, Kytice – Brčáková, Kocmálová, Výšivky obrazov – Ján Lacko, Tekvice – žiaci 

ZŠ a MŠ.  

Oblastná výstava v Križovanoch 

Na oblastnej výstave ovocia a zeleniny v Križovanoch bola ocenená diplomom kolekcia hrozna 

Ing. Petra Uhroviča, odroda jabĺk Jozefa Koštiala a Jaroslava Kocmála. Ďalej sa členovia 

zúčastnili Výstavy ovocia, zeleniny a kvetov v Trnave.  

Úspech zožali naši pestovatelia na výstave „Najkrajšie jablko roka, organizovanej RV SZZ 

30.9. – 3.10.2008 v Nitre.  

„Najkrajšie jablko roka“: Idared – Jaroslav Kocmál – 4. miesto v skupine – diplom s cenou 

Ďalší vystavovatelia: Jozef Štefunko, Jozef Koštial, Jozef Miklovič.  

Členovia výboru Jaroslav Kocmál sa zúčastnili tématických seminárov OV SZZ, ktoré viedol 

prof. J. Vida, spolu s Viliamom Gingom aj prednášky v Križovanoch.  

Družobné stretnutie Trnava – Břeclav absolvoval Rudolf Križanovič a Jaroslav Kocmál.  

Školenia funkcionárov sa zúčastnil Ing. Peter Uhrovič a Rudolf Križanovič.  



RV SZZ usporiadal VI. cyklus Ústrednej záhradkárskej akadémie (6 semestrov). Jaroslav 

Kocmál sa zatiaľ zúčastnil na 1. semestri. Absolventi budú môcť uskutočňovať prednášky pre 

členov ZO SZZ. Prostredníctvom vývesnej skrinky a miestneho rozhlasu oboznamovali členov 

a občanov s aktuálnou ochranou drevín. Odborné rady možno získať aj poradenskou službou 

na telefóne od OV Trnava – p. Matlák, na rádiu Regina, v dennej tlači SME, Plus jeden deň 

a v týždenníku Roľnícke noviny.  

Pre členov bol zabezpečený Poradca Záhradkára, Kalendár ochrany rastlín Floraservis, 

Zakúpená bola aj Pomológia 1, 2, 3 a celoročne časopis Záhradkár – mesačník, sú k dispozícii 

členom na požičanie.  

Svoju činnosť publikovali vo Vlčkovskom Občasníku. Nech tradícia, úspechy a aktivitu našich 

záhradkárov vydržia aj v ďalších rokoch!  

LESNÝ URBARIÁT SPOLOČENSTVO VLČKOVCE 

Dňa 29.2. sa konalo valné zhromaždenie spoločenstva. Z počtu členov 104, z ktorých 24 

vlastníkov lesa ešte nemá vybavené záležitosti, sa zúčastnilo 50. Predseda oboznámil členov 

o problémoch a stave spoločenstva a pokladník podal správu o výsledkoch hospodárenia. Po 

16. rokoch činnosti sa vzdali vedenia vzhľadom na vek zakladajúci doterajší funkcionári – 

predseda František Šuran a pokladník Alfonz Mihálik. Patrí im vďaka za obetavosť a obrovské 

úsilie pri zakladaní. Na vlastné náklady a čas oddychu, absolvovali veľa ciest a rokovaní 

v Trnave, Bratislave, Dunajskej Strede v prospech vlastníkov. Prítomným vlastníkom vyplatili 

nájomné za uplynulé roky. Zvolený bol nový výbor: predseda Ing. J. Krajčovič, tajomník Ľ. 

Šuran, podpredseda Ing. J. Martinkovič, pokladník Ing. A. Šenkovičová. Dozorná rada: 

predseda Olívia Vráblová, členovia Ján Kucman a Veronika Fuknová.  

Klub dôchodcov 

Prvé stretnutie v klube sa uskutočnilo v poslednú januárovú nedeľu príjemným posedením 

s jubilantmi. Počas besedy predniesla vedúca KD MUDr. Darina Marušiaková predbežný plán 

činnosti na rok 2008. jedným z návrhov bolo zrealizovať stretnutia záujemcov o ručné práce. 

Krúžok šikovných rúk sa aj rozbehol. Raz do týždňa popoludní sa stretali záujemkyne 

o vyšívanie, háčkovanie, pletenie, s cieľom oddýchnuť si pri týchto záľubách a vymeniť si 

skúsenosti a zručnosti. S blížiacimi sa prácami v záhradách však záujem upadol.  

Návšteva termálneho kúpaliska 

Ďalší návrh navštíviť termálne kúpalisko sa zrealizoval v marci. Bola to návšteva termálneho 

kúpaliska v Horných Salibách. Kúpanie bolo príjemné, menej však zlomenina ruky jednej 

členky, ktorá sa pošmykla na dlažbe.  

Zájazd na Oravu a do Poľska 

V dňoch 11. a 12. júna sa konal poznávací zájazd na Oravu spojený s nákupom v susednom 

Poľsku – Nový Targ. Náplňou bola prehliadka Oravského hradu, Múzea oravskej dediny 

a Zuberca, kde bol aj nocľah. Obísť sa nedala susedná obec Krivá, rodisko sestry Zdenky 

Schelingovej. V miestnom kostole porozprávala o jej živote p. Habovštiaková.  

Bez Klubu a Vlčkovanky by to v obci nešlo 

Súčasťou činnosti KD boli ako každoročne vystúpenia na všetkých kultúrnych podujatiach 

v obci spolu so skupinou Vlčkovanka. Tieto boli uvedené v časti Kultúra, rovnako ako aj 

nečakané smutné stretnutie pri poslednej rozlúčke so zakladajúcou dlhoročnou aktívnou 

členkou KD a Vlčkovanky p. Melániou Náhlikovou. Zostala už len spomienka.  



Radošinské naivné divadlo 

Dňa 2.12. si členovia spríjemnili večer a odreagovali sa na dovadelnom predstavení 

Radošinského naivného divadla v Seredi.  

Nový výbor Klubu dôchodcov 

Výročná členská schôdza s vianočným posedením bola 28.12. Zvolený bol výbor KD v zložení: 

vedúca KD MUDr. D. Marušiaková, zástupkyňa V. Krajčovičová, pokladníčka B. Kudláčová, 

kontrolórka Š. Dobrovodská, kronikárka G. Glasová.  

ŠPORT 

Vo futbalovej sezóne roku 2008 postupne začali prechádzať do „A“ mužstva hráči z dorastu, 

ktorému sa v súťažiach darilo stále lepšie. Ich snahou sa im podarilo dostať do vyššej súťaže 

i napriek tomu, že skončili na 12. mieste. Mužstvo „A“ sa umiestnilo na 15. mieste. Najlepšie 

sa darilo najmladším – klubu žiakov, ktorí skončili na 2. mieste.  

Výbor TJ Vlčkovce organizoval kultúrno-športové poduajtia hlavne v letnom období. Za 

pomoci OcÚ, OZ a sponzorov pripravili podujatie s bohatým programom pre deti. Zaujímavá 

bola ukážka zdravotníckej pomoci, deti sa povozili na záchranárskom vozidle s p. Bartošom. 

Bohatým programom sa pričinili štvorkolky, kone na ktoré si deti museli pre veľký záujem 

postáť v rade. Pripravené boli športové disciplíny s odmenou pre najšikovnejších.  

O pohár starostu 

Odohral sa 4. ročník dorasteneckého turnaja „O pohár starostu obce Vlčkovce,“ taktiež 

prípravné zápasy všetkých troch mužstiev.  

Zrekonštruovaná bola hospodárska budova na ihrisku. Na úprave športového areálu sa 

brigádnicky podieľali členovia TJ.  

Výbor TJ  

Na výročnej členskej schôdzi bol zvolený nový výbor TJ v zložení: predseda Jozef Baňas, 

podpredseda Peter Dano, tajomník Daniel Šturdík, pokladník Andrea Kocmálová, referent 

športovo-kultúrny Darina Ševčíková, členovia Štefan Ševčík, Vladimír Kollár, Zdenko 

Štefunko, Daniel Demovič. Týmto odštartovali novú sezónu 2008 – 2009, v ktorej sa naši 

stretnú s klubmi:  

„A“: Dobrá Voda, Dolné Lovčice, Dolné Orešany, Radošovce, Bíňovce, Trstín, Naháč, Borová, 

Slávia Trnava, Buková, Dlhá.  

„Dorast“: Slávia Trnava, Modranka, Dechtice, Križovany, Dvorníky, Ratnovce, FC Hlohovec 

B, Malženice, Drahovce, Horné Orešany, Siladice.  

„Žiaci“: Modranka, Hrnčiarovce, Zavar, Dechtice, Kátlovce, Zeleneč, Ružindol, Križovany, 

Šúrovce, Dobrá Voda, Smolenice, Suchá nad Parnou, Trstín, Boleráz.  

SKUPINOVÉ CVIČENIA 

Vzhľadom na rekonštrukciu kinosály bolo od júla pozastavené rehabilitačné cvičenie žien, 

cvičenie aerobiku aj posilňovacie cvičenie mužov.  

  



POČASIE A UDALOSTI 

Vyzerá to tak, že počasie a mnohé udalosti úzko spolu súvisia, bolo tomu tak aj v roku 2008?  

Prvý januárový deň nás privítal rozjasnený, slnečný aj keď chladný. Chladné bolo aj privítanie 

cestujúcich zvýšením cestovného do Trnavy z 18 Sk na 21 Sk, do Serede z 11 Sk na 13 Sk a to 

hneď 2. januára.  

Nočné teploty sa šplhali na -10 ˚C, denné -1 ˚C a 0 ˚C. Snehový poprašok sľuboval: „Január 

dobrý je, keď chotár biely je.“ Blížila sa „Trojkráľová zima“ teplota -3 ˚C, ale silný vietor 

znásobil pocitovú teplotu na -20 ˚C (podľa vyjadrenia meteorológa p. Jurčoviča). Na to prišiel 

mrznúci dážď, Traja králi sa došmýkali na poľadovici. Pekné slnečné dni boli 21. – 26. januára, 

aj začiatok februára striedali polooblačné a suché slnečné dni až do 8 ˚C. Noci však boli 

chladné. To už sa priblížila „valentínska zima“ hmla priviala ochladenie až na -8 ˚C (rovno 

14.2. na Valentína), o dva dni silný vietor zimu ešte znásobil.  

Na nepríjemné prekvapenie občanov oslovila TV JOJ, 12.2. zverejnila krádež auta v Zavare, 

kde bol vraj aj náš občan. Boli sme v TV.  

Úplné zatmenie Mesiaca v noci 20.2. asi privolalo zlepšenie počasia. 25. – 26.2. krásne slnečné 

dni, 18 ˚C lákalo do záhrad sadili sme hrach, mrkvu, petržlen, reďkovku. Ale už 29.2. nastal 

obrat, ochladenie a dážď. Tlaková níž EMMA prihnala 1.3. silný vietor, dážď, na pocit chladno 

i napriek 8 až 10 ̊ C. Vytrvalý celodenný dážď bol 12.3. Aj na Jozefa a v dňoch pred príchodom 

jari 19. – 20.3. nás počasie oklamalo, prekvapila surová zima do 5 ˚C a sneh. To už boli pred 

nami veľkonočné dni. Vylepšila to „biela sobota“ bolo celkom pekne, no v nedeľu večer dážď, 

mrholenie a nepríjemná zima bola na veľkonočný pondelok, šibáči potrebovali potúženie.  

Jarné počasie 30.3. – 1.4. už zase lákalo do záhrad, slniečko vyhrialo vzduch na 17 ˚C. Ale už 

ďalšie dni prevzal moc nad počasím apríl. Striedalo sa ochladenie, dážď, aj 18 ˚C a 22.4. aj 

búrka.  

Snáď to nebol aprílový žart?  

S nádejou na vrátenie časti splátok za plyn a elektrinu, ponúkla spoločnosť SLOV – ENERGIA 

(konateľ Ing. Michal Benedik) uzavreli Zmluvy o postúpení pohľadávok.  

Príjemnejší bol máj. Dni od 8.5. do 11.5. boli takmer letné, do 22 ˚C potom pokles teplôt, ale 

posledná dekáda opäť letná až do 29 ˚C.  

Medard sa o deň oneskoril ale predsa dážď. Ďalšie júnové teploty vystupovali až do 30 ˚C, 

v závere mesiaca už ráno bolo 23 ̊ C, prichádzajúce búrky a dážď pomohli, ale stále málo. Teplý 

jún a júl osviežila búrka s lejakom 7. júla. Častejšie dažde a výkyvy teplôt zmarili radosť 

vinohradníkov. Akoby čarovným prútikom zo dňa na deň pleseň, hniloba, múčnatka pohltila 

nasadenú sľubnú úrodu hrozna. Ani najnovšie postreky nepomohli. Vraj zabrali len správne 

načasované postreky, hlavne modrá skalica – liadok, ktorú často používali starí vinohradníci, 

tvrdil Ing. Peter Uhrovič.  

Posledné júlové dni ukazoval teplomer 30 aj 32 ˚C.  

1.8. na poludnie bolo pozorovateľné 20 % zatmenie Slnka. Večer meteory a najjasnejší objekt 

oblohy vesmírnu stanicu, ktorá má vraj veľkosť futbalového ihriska (správy TV).  



Aj august striedal pekné letné dni aj búrky, v závere už chladnejšie večere a rána. Silná búrka 

15.8. v noci tragicky ukončila hudobný festival v neďalekých Jaslovských Bohuniciach. 

Padajúci konár usmrtil dvoch mladých ľudí.  

Najchladnejšie ráno tohto leta bolo vraj 31.8., jasná noc, sucho, cez deň do 26 ˚C, tak 

pokračoval aj prvý septembrový týždeň.  

V sobotu 5.9. pri teplote 34 ˚C sa hral na ihrisku plážový volejbal. 5. a 6.9. vraj boli (podľa 

meteorológov) najteplejšie septembrové dni za 50 rokov. Nedeľné ráno 6.9. ale bolo veľmi 

smutné, o 6. hodine ráno havaroval autobus s dôchodcami z Košíc. Cestu v Chorvátsku za 

oddychom neprežilo 14 osôb.  

Vyzeralo to, že od 13. septembra nastúpila jeseň, doslova šok prišiel o dva dni, neuveriteľná 

zima, dážď, ortuť poklesla na 11 ˚C až 7 ˚C po celý týždeň.  

Problém mali nie len ľudia ale aj lastovičky, ktoré nestihli odletieť.  

Súčasné letné počasie a ľudia:  

„Doteraz bola depresia len jesenná, z nedostatku Slnka, jarná z nedostatku lásky. Zrazu hrozí 

letná verzia: v piatok pekelný hic, v sobotu zima ako na Sibíri, v nedeľu sa Slnko znova začne 

učiť hriať, aby nám v pondelok mohlo spôsobiť traumu... Komu by sa chcelo robiť, keď je vonku 

tak krásne a teplo.“ Báječná žena 28.8.2008 (pozn.: akoby ušité na naše víkendy) 

Najvyššia škoda pri požiari vo Vlčkovciach 

Vrátim sa ešte k letným mesiacom a udalostiam. Nepríjemný hukot požiarnych áut, dym, 

plamene sa vznášali nad areálom FARMY MAJCICHOV, stredisko Vlčkovce popoludní 30. 

júna. Ako neskôr písali v Trnavsku (6.2.2009) škody boli obrovské. Citujem časť článku: 

„Najvyššia škoda vznikla pri požiari farmy vo Vlčkovciach. Práve vo Vlčkovciach a Košolnej 

boli vlani zaznamenané, čo sa týka celkových škôd najväčšie požiare. Viac ako 17 miliónová 

škoda bola spôsobená požiarom, ktorý vnikol 30. júna minulého roka na majcichovskej farme 

vo Vlčkovciach. Príčinou vzniku požiaru halového skladu sena a pracovného stroja bola 

pravdepodobne iskra z výfuku.“ 

Odcudzená aj dopravná značka 

Zo zastávkového otoču na križovatke bola odcudzená dopravná značka. Čo bolo motívom na 

jej odcudzenie sa môžeme iba domnievať. Letné radosti ukončila jesenná rovnodennosť 22.9. 

o 16.40 hod. Už. 29.9. sa spustila hmla, čas pred našimi hodmi vyzeral nepríjemne, dážď, vietor, 

zima ešte v sobotu.  

Hodová nálada 

No v nedeľu 5.10. sme si vychutnali slnečnú hodovú atmosféru. Rušno bolo na ihrisku. 

Športovcov lákal futbalový zápas, deti sa mohli vyšantiť na kolotočoch nebyť tej ceny. Jedna 

jazda vytiahla z vrecka 30, 45 alebo 90 Sk. V pondelok podvečer už dažďové kvapky ukončili 

hody.  

Ranné hmly po hodoch signalizovali ďalší front, tentoraz od SAD Nitra, ktorá zvýšila ceny 

cestovného do Trnavy na 24 Sk, do Serede na 17 Sk. Samozrejme pridali sa aj SAD Trnava 

a Dunajská Streda, i keď na čas boli ceny rôzne, bolo to u nás ako v Kocúrkove, kým sa ceny 

ujednotili. 



Odišli hody, prišlo babie leto s teplotou až 22 ˚C, pretrvávalo ale striedali sa slnečné dni 

s oblačnými. Aj v novembri sa objavili 20 ̊ C cez obed (3. – 6.11.), nádherná sobota bola 15.11., 

no o dva dni už sa aj u nás objavil prvý mráz -2 ˚C. Teploty postupne klesali do 8 ˚C.  

Prvý sneh nás uvítal ráno 22.11., ale 29.11. tmavý daždivý deň prekazil bielu idylu.  

Zimný slnovrat 21.12. o 13.00 hod.  

Aj Štedrý deň bol upršaný. Od 28.12. nastúpili mrazivé dni -3 ˚C aj noci -4 až -6 ˚C. Súboj 

rokov skončil rannou poľadovicou. Ďakujeme Pane za starý rok a vítame nový!  

Nejeden z nás sa skláňa pred jej schopnosťami 

Obdivuhodnou a vzácnou osobnosťou našej obce, nie len vekom ale aj schopnosťami je 81 

ročná, vždy vkusne upravená a s udržiavanou mladistvou postavou pani Jana Dobrovodská. 

Vyniká výbornou pamäťou a bohatými vedomosťami z literatúry, zo spoločenského 

a kultúrneho života a mnohými zaujímavosťami z histórie našej obce, okolia, Slovenska. 

Nejeden z nás sa skláňa pred jej schopnosťou kedykoľvek zarecitovať báseň, či úryvok, ktoré 

má uložené v pamäti ešte z čias mladosti.  

Na otázku, kde vlastne toto všetko čerpala, odpovedala stručne: „všetko som si všímala.“ Veľa 

poznatkov získala počas štúdia. Po skončení tunajšej ľudovej školy, absolvovala 4 ročníky 

Gymnázia v Trnave a potom Štátnu odbornú školu pre ženské povolania tiež v Trnave. Mala 

a doteraz má živý záujem o dianie aj v okolí obce a Trnavy. V mladosti si vypĺňala čas hraním 

divadiel v dedine.  

Po rokoch strávených v domácnosti pri výchove syna a dcéry, vyučovala na ZŠ v Križovanoch 

predmety Výživa a Starostlivosť o dieťa, v ktorých uplatnila vedomosti z odbornej školy. Jej 

ďalšie pôsobisko, Pedagogická fakulta v Trnave, jej tiež poskytovalo množstvo informácií. 

Hlavne knižnica, v ktorej pracovala a neskôr ako hospodársko-správna pracovníčka.  

Voľný čas na dôchodku si vypĺňa opakovaním toho, čo sa naučila. „Recitujem si zo záujmu, 

len tak pre seba, často aj v noci, keď sa nedá spať. Veľa som sa naučila vo vlastnom záujme aj 

preto, aby som si udržala a šírila národné povedomie, ktoré dnešnej generácii tak veľmi chýba.“ 

Povedala pri rozhovore. V jej obľúbenom repertoári je napr. Štefánikova matka a podobné 

citovo a vlastenecky ladené básne. Udržiava a organizuje stále kontakty so spolužiačkami. Od 

stretnutia po 50. rokoch každoročne. O tom už bola zmienka v kronike. Využíva každú 

príležitosť oživiť si vedomosti a spomienky.  

Bola dlhoročnou členkou MO SZZ a je aktívnou členkou Klubu dôchodcov. Svoje vedomosti 

a zážitky odovzdáva mladším v rodine. Mnohé z nich sú z prostredia nášho mlyna, v ktorom 

vyrastala. Výborne sa čítajú jej „Zamúčené histórie“ z nášho, teda ich mlyna. Ako tam píše 

obaja rodičia boli z mlynárskych rodín, a tak aj ona cíti „príslušnosť k mlynárskemu stavu.“ 

Ako dievča sa radšej motala v mlyne ako v kuchyni. Niečo z histórie nášho asi 400 ročného 

mlyna uviedol Fraňo Štefunko v Kronike starého Farkašína. Pani Jana však pozná veľa detailov 

a zaujímavostí až z kuchyne mlyna.  

Patrí medzi naor. Spomienka na saunu, zrejme prvá v okolí. Celé zariadenie ich mlyna hnala 

len voda z mlynského náhonu. Aj elektrinu mali len na svoju výrobu na dynamo. Po druhýkrát 

prevedenej modernizácii bol to najväčší a najmodernejší mlyn v celom okolí. Denná kapacita 

spracovania bola 1 vagón obilia za 24 hodín.  



V kronike už boli uvedené spomienky na život pri našom potoku, ktorý poháňal mlyn. Či už to 

bolo kúpanie ľudí, zvierat, veslovanie, zimné radovánky, žabí koncert... Zaujímavé je, čo ešte 

vtedy potok poskytoval. V samotnom mlyne chovali 30 – 35 husí, mnoho kačíc, sliepok, 

ošípané. Na spestrenie stravy mali často rybacinu. Vynorili sa aj úsmevné spomienky. Na rannej 

nedeľnej omši pán farár čítal Evanjelium o zázračnom rybolove. Keď Ježiš povedal Šimonovi: 

„Zatiahni na hlbinu a spustite siete na lov! Len čo to urobili chytili také množstvo rýb, až sa im 

siete trhali.“ V mlyne vtedy pracoval tovariš Šimon a zrovna vypustil vodu a boli ryby. 

Prekvapený, v uličke pri mlyne bývajúci Vincent po omši hovoril tovarišovi: „Šimon, jak to 

pán farár vedzeli, že ty si nachytal toľko rýb?“ 

„Nakoľko otec bol v ruskom zajatí 5 rokov, podľa vzoru z Ruska nechal si postaviť „RUSKÚ 

BÁŇ“ – saunu – parište sme tomu hovorili. Bola to murovaná, asi 60 cm vysoká piecka, ktorá 

mala dva rošty. V spodnom sa kúrilo drevom a nad tým v druhom sa rozohrievali hladké 

kamene veľké ako päsť, prikryté železnou platňou. Nechalo sa vyhasnúť, popol sa vyhrabal, 

platňa sa zdvihla a v zastavenej kabínke bola lavička pre dvoch, vedro s vodou a hrnčekom, 

čím sa kamene trochu poliali a vytvorila sa para, ktorú si každý riadil, koľko zniesol. Takýto 

kúpeľ využívali aj niektorí naši známi. Po kúpeli zostali na krátku debatu pri šálke lipového 

čaju.“  Bola to asi prvá sauna v okolí.  

„Keď bola sezóna rýb a nebolo veľa mletia, že sa mohla vypustiť voda, stavačku sme mali 

nastavenú stále, vždy sa niečo podarilo chytiť. Raz kapra 4,5 kg, inokedy 2,5 kg šťuku, slušného 

úhora, pstruha, ale zväčša jalce a belice. Ale keď deti zbadali, že je vypustená voda, za chvíľu 

pribehli s košmi, hoci boli premáčaní, ale každý si trochu nachytal. Doma ich mamy naložili 

ako haringy a sardinky.“  

Mlynársky koreň 

Zaujímavý je aj mlynársky koreň. Spomína pani Jana ďalej. Otec pochádzal zo starej 

mlynárskej rodiny zo Stráži nad Myjavou, z mlyna Bobogdán. Stareček sa ako 16 ročný vybral 

za starším bratom do Pensylvánie, kde robil v bani. Ako vojak slúžil (stareček) u Cisára. V roku 

1913 sa otec priženil do Farkašína a po návrate z vojny odkúpil mlyn od Jozefa Slezáka. Ten 

ho kúpil v roku 1916 od grófa Esterházyho. Ešte začiatkom 20. storočia bol na mlyne znak 

Pálfyovcov „jeleň na kolese.“ Pôvodný mlyn podľa Fraňa Štefunku prenajali Habáni a v roku 

1623 zhorel.  

Po smrti otca 1945 viedol mlyn brat Michal Retzer a dokonca jeden rok, keď narukoval do 

náhradnej zálohy 1947 zostala na mlyne sestra Jana až do jeho návratu. Po jeho smrti 2003 ho 

nahradil syn Michal a doteraz spravuje miešareň krmív, nakoľko začiatkom 50. rokov boli malé 

mlyny likvidované, stroje vymontované a zriadená miešareň krmív.  

Ešte veľa detailov a zaujímavostí nielen o mlyne by sme sa od pani Dobrovodskej dozvedeli. 

Oprášila aj výrazy typické pre mlyn a mlynárov. Čo nám potok poskytuje teraz? Žiaľ, bolesť 

srdca nad odpadom v ňom a burinu na brehu. Po klopkaní mlynského kolesa zostala už len 

pesnička „Nemelem, nemelem...“  

Je našim úprimným želaním, aby nás ešte dlhé roky v pevnom zdraví pani Jana Dobrovodská 

obohacovala svojimi vedomosťami a spomienkami.  

Z mlynárskeho slovníka:  

Ganzovka – Hladká stolica valcov, ktoré mleli obilie 

Plansichter – vysievač, sito 



Šalanda – miestnosť, v ktorej bývali tovariši 

Stavačka – sieť na lovenie rýb 

Meláči, ženci – roľnícke pomenovania 

Mlecie knižky – do nich roľníkom na obecnom úrade vypísali, koľko obilia môžu mlieť 

Mlatobný komisár – bol pridelený každému majiteľovi mlátačky a mal za úlohu ponechať 

predpísané množstvo obilia na osobu a dobytok, zbytok musel odovzdať pre štát 

Jednomletá múka – asi ako dnešná polohrubá, gazdinky ju volali vojenská, bola mletá pre 

vojsko v Trnave 

Mlynárski krajanci – starší pocestní muži „bez domova“ navštevovali v lete popri potoku 

mlyny, občas aj niečo pomohli, najedli sa a prinášali zvesti o mlynoch 

Mlátačka – mašina, stroj, ktorým sa z klasov získalo zrno (dnešným mladým už neznáme) 

 

Na písanie kroniky za rok 2008 boli použité pomôcky: 

Zápisnice zo zasadnutí Obecného zastupiteľstva vo Vlčkovciach. 

Vlčkovský občasník. 

Správy miestneho rozhlasu a TV JOJ.  

Vyhodnotenie činnosti hnutí, organizácií, klubov, spolkov, ZŠ s MŠ Vlčkovce. 

TRNAVSKO regionálny spravodajsko-inzertný týždenník.  

Rozhovor a zápisky p. Jany Dobrovodskej.  

Vlastné pozorovanie.  

Propagačný materiál Národnej banky Slovenska.  

Týždenník Báječná žena – časopis.  

 

Kronikársky záznam obce Vlčkovce za rok 2008 bol prerokovaný v Obecnej rade vo 

Vlčkovciach, ktorá ho dňa 14. júla 2009 schválila.    

 

 


